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Dagsorden til byrådets møde 
Onsdag den 19/4 1989, kl. 19.00 i 
byrådssalen på rådhuset.

Medlemmer: Gitte Schønemann
Hanne Kyvsgaard 
F. Theill Hansen 
Erling Jensen 
Bent Olsen 
Lise Lotte Due 
Jørn Poulsen
Birgit Bangshof Mortensen
Kim Rockhill
Hans Jørgen Mortensen
Orla Hansen
Anni Skov
Anders Clausager

Fra administrationen:

Lisbeth Lemmich 
Ingrid Hansen

Bemær kninger:

a) Det lukkede møde starter kl. 16.00
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b) Borgmesteren har aftalt med Lokalhi
storisk Arkiv, at de kommer og tager 
et billede af byrådet kl. 18.30.

c) Borgmesteren ønsker formandsmøde af 
holdt fra kl. 15.15.

Tidspunkt for mødets afslutning:



i. Udvalgsdagsordener
Til byrådets orientering.
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Dagsordener fra afholdte møder i følgende 
udvalg er udsendt tidligere.
Ejendomsudvalget; - den 29. marts 
Teknisk udvalg - den 30. marts 
Kulturelt udvalg - den 3. april 
Socialudvalget - den 28. marts 
Hovedudvalget for det sociale område 
den 29. marts
Hovedudvalget for administrationen - 
3. april
Udvalget for Maglehøjgård losseplads 
den 3. april
Økonomiudvalget - den 24. februar 
Økonomiudvalget - den 11. april



2* Ansøgning om dispensation fra Inden
rigsministeriets kassekreditregier
J.nr. ØKF 00.01020.
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Indenrigsministeriets regler omkr ing kom
munens anvendelse af kassekredit omfatter 
følgende:
- Det gennemsnitlige træk på kassekredit 

ten i de forløbne 365 dage må ikke ove 
stige det gennemsnitlige indestående 
i den tilsvarende periode.

Der er således ingen principiel begræns
ning i trækket på kassekreditten den en
kelte dag; blot kommunen på andre dage 
har et tilsvarende overskud.
På baggrund af de foretagne kasseopgørel
ser må det forventes, at Skibby kommune 
indenfor den nærmeste fremtid vil over
skride den gældende kassekreditregel. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den 11. 
april 1989 indstilling i indstillingsbi
lag af 6/4-89 til byrådet med anbefaling.

i



Overførsel af restbudgetter på driftsbud
gettet 1988 til 1989
J.nr. ØKF 00.01001
Der foreligger følgende ønsker om over
førsler af uforbrugte budgetbeløb fra 
1988 til driftsbudgettet 1989:
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Teknisk udvalg kr . 65.000
Ejendomsudvalget kr. 19.000
Socialudvalget kr . 370.000
Kulturelt udvalg kr . 55.000
Økonomiudvalget kr. 609.000
Ialt kr . 1.118.000
En specifikation af de ønskede overfør
sler fremgår af bilag vedlagt sagen. 
Økonomiudvalget anbefaler i møde den 11. 
april 1989 en samlet overførsel på kr. 
1.118.000 fra 1988 til 1989.
Intern notits af 7/4-89 fra socialfor
valtningen udsendes som bilag til byrå
dets dagsorden.



4, Forslag til lokalplan nr. 62 for F 8, 
rekreativt område ved Hammergården
I. behandling
J. nr. TF 01.02.05P16
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Oplysninger angående lokalplanforslagets 
indhold, forhold til anden planlægning 
i området samt til naturfredningen findes 
i redegørelsen, som indleder lokalplanen. 
Da lokalplanen involverer mange myndig
heder og har interesse i lokalområdet, 
skal det foreslås, at offentlighedsfasen 
fastsættes noget længere end lovens mini
mumskrav på 8 uger.
Hvis offentlighedsperioden slutter 1. 
oktober 1989 vil det siddende byråd kun
ne vedtage planen endeligt inden årets 
udgang. Desuden vil der være tid til for
handlinger, borgermøder m.v. 
Ejendomsudvalget anbefaler på møde den 
29. marts 1989 forslaget til lokalplan 
nr. 62 samt at forslaget sendes ud til 
offentlig høring i en periode på 12 uger. 
Lise Lotte Due ønsker sagen udsat, indtil 
fredningsnævnet ved formanden Lis Laurit
sen har udtalt sig jævnfør byrådets be
slutning af 22. marts 1989.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
11. april 1989 sagen til byrådets afgørel
se.
Gitte Schønemann og Erling Jensen indta
ger særstandpunkt, idet de anbefaler ejen
domsudvalgets indstilling.
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Zonelovstilladelse og dispensation til 
opførelse af beboelsesbygning på matr, 
nre. 24-c, 31-c Vejleby by, Ferslev og 
6-h Ferslev by, Ferslev
J. nr. TF 01.03.03G01
Sagen afgøres af Landbrugsministeriet 
og Hovedstadsrådet.
Den kommende ejer af ovennævnte ejendom, 
der er beliggende i landzone, søger om 
principiel tilladelse til opførelse af 
eenfamiliehus på ejendommen.
Den samlede ejendom er på 3,99 ha, hvoraf 
ca 1/5 er sø. Ejeren ønsker at drive e
jendommen som frilandsgartneri.
Ejendommen er underlagt deklaration lyst 
31.8.1983, efter hvilken der ikke må opfø
res beboelsesbygninger, ligesom jorden ved 
ejerskifte skal sammenlægges med anden 
1and br ug s ej e ndom.
Påtaleberettiget er Landbr ugsministeriet. 
Såfremt Landbrugsministeriet giver tilla
delse, skal der hos Hovedstadsrådet ind
hentes zonelovstilladelse hvad angår bebo
elsesbygningens placering og udformning 
medmindre denne placeres mindre end 20 
meter fra de eksisterende bygninger. 
Jordbrugskommissionen har anbefalet an
søgningen.
Byrådet anmodes om en udtalelse. Deref
ter skal sagen videresendes til Jordbrugs
di rektoratet.
Ejendomsudvalget anbefaler på møde den 
29. marts 1989, at deklarationen ophæves 
jævnfør jordbrugskommissionens anbefa
ling.
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.5 Fortsat
Socialdemokratiet indtager særstandpunkt, 
idet de ikke ønsker deklarationen ophæ
vet, da yderligere bebyggelse i det sær
prægede landskab ikke ønskes. 
Socialdemokratiet begærer sagen forelagt 
byrådet.
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6# Forslag til regionplan 1989 - 2001 
J.nr. TF 01.01.02P17.
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Siden den første fremlæggelse af region
planf orslaget på ejendomsudvalgsmødet den 
25. januar 1989 er spørgsmålet om place
ring af campinghytter på ejendommen 
Strandengen 1, matr.nr. 77 & Skuldelev 
blevet aktuel.
Årsagen er, at miljøankenævnet har afvist 
en ansøgning herom med henvisning til den 
regionale planlægning.
Hvis byrådet ønsker at fremme etablerin
gen af de ansøgte campinghytter, kan byrå
det anbefale over for Hovedstadsrådet, 
at der udlægges et regionalt udflugtscen
ter på dette sted. Udflugtscentret kan 
rumme overnatningsfaciliteter, natursko
ler, information m.v. og skal sikres til 
almen benyttelse.
Som argumentation kan benyttes eksisten
sen af lystbådehavn og offentlig bade
strand, samt at lokaliteten i forarbejdet 
(regionplanredegørelse 1989/3, siderne 65, 
67 og 69, opslag 5.6, 5.7 og 5.9) er udpe
get til "udflugtsformål" beliggende i for 
bindelse med det regionale stinet. 
Ovennævnte overvej eiser har fået for valt- 
ningen til at ændre indstilling vedrøren
de regionalt udflugtscenter i Skibby by. 
Det anbefales at bibeholde det regionale 
udflugtscenter i Skibby by. 
Ejendomsudvalget anbefaler på møde den 
24. februar 1989, at udflugtscenteret ved 
Skibby fastholdes, bortset fra den del, 
som ligger nord for den fremtidige om- 
fartssvej, der udtages og overføres til

fortsættes....
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6. Fortsat
erhvervsområde og landbrugsområde.
C og V ønsker udlagt et regionalt ud
flugtscenter ved Skuldelev Strand. 
Socialdemokratiet indtager særstandpunkt, 
idet de fastholder, at området ved Hammer
gården er det område i Skibby kommune, der 
udlægges til udflugtscenter og overnat
ningsmuligheder.
økonomiudvalget vedtog på møde den 14. 
marts 1989 at udsætte sagen, således at 
hele byrådet forinden endelig beslutning, 
kunne gennemgå regionplanforslagets detal
jer på ekstraordinært møde den 12. april.

På møde den 12. april gennemgik byrådet 
udvalgte afsnit i Regionplanforslaget. 
Byrådets foreløbige bemærkninger danner 
grundlag for byrådets behandling.
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Drøftelse af overgang fra plejehjem til 
ældreboliger på De gamles Hjem
J.nr. SF 16. 07. 00.02.
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Byrådet besluttede på mødet den 21.9.1988 
at udsætte spørgsmålet om den fremtidi
ge struktur på plejehjemmet De gamles 
Hjem i forbindelse med ombygning til æl
dreboliger.
Socialudvalget har på møderne den 13. 
og 28. marts 1989 drøftet den fremtidige 
struktur og fremsender sagen til byrådet 
med anbefaling af,
at nuværende plejehjemsbeboere betjenes 

af det kendte personale med uændret 
plejeniveau. Den daglige ledelse af 
personalet henhører fortsat under ple
jehjemmet Nordhøj

at nye indflyttere med behov for hjælp 
betjenes af hj emmeplejen 

at der påregnes ændret status af beboer
ne med samme dato, som byggeriet af 
de 15 boliger er færdigt 

at inventar fra De gamles Hjem må anven
des. Plejehjemmet indkøber nødvendigt 
i n ve nt ar

at montering af gi. vaskeri i kælderen 
stilles i bero

at terrasse/have indgår i vurderingen 
af de øvr ige havearealer 

at pedel/varmemesterfunktionen varetages 
af pedel på Nordhøj 

at Kommunernes Landsforening benyttes 
som konsulentbistand med hensyn til 
planlægning af den fremtidige drifts
virksomhed . Socialudvalgsformanden
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Fortsat
indvarsles til møderne i det hurtigt
arbejdende udvalg.

Med hensyn til køkken/alrum er teknisk 
forvaltning anmodet om at fremkomme med 
en udtalelse vedr . de tekniske og økono
miske aspekter.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt 
med bemærkning, at personalets ansættel
sesforhold organisatorisk og styringsmæs
sigt bør overføres til hjemmeplejen. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den 11. 
apr il 1989 socialudvalgets indstilling til 
byrådet med anbefaling.
Gitte Schønemann og Erling Jensen ønsker 
at afvente stillingtagen til byrådets 
møde.
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E  Timefordelingsplan 
j.nr. KF 17.00.02
Marbækskolen og Skuldelev skole fremsender 
forslag til timefordelingsplan for skoleå
ret 1989/90.
Skolekommissionen har på sit møde den 28. 
marts 1989 anbefalet planerne for Skulde
lev skole og Marbækskolen.
Kulturelt udvalg anbefaler i sit møde den 
3. april 1989 timefordelingsplanen for 
Skuldelev skole og Marbækskolen. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den 11. 
april 1989 kulturelt udvalgs indstilling 
til byrådet med anbefaling.

Ferslev skole havde ikke til ovennævnte 
møder fået færdigbehandlet deres forslag 
til timefordelingsplan.
Planen er modtaget den 12. april.
Formanden for skolekommissionen og for kul
turelt udvalg har på henholdsvis kommissio
nens og udvalgets vegne anbefalet forsla
get .
Formanden for økonomiudvalget har på udval
gets vegne anbefalet forslaget.
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9. No r mer i ngs pi an 
J.nr. KF 81.01
Ledende skoleinspektør fremsender i skri
velse af 16. marts 1989 normeringsplan for 
skoleåret 1989/90.
Godkendelse af normeringen vil, som det 
fremgår af beregningerne, medføre, at an
tallet af lærerstillinger nedsættes med op 
til 4 1/2.
Byrådet har tidligere besluttet at følge 
DLF's vejledende retningsiinier i forbin
delse med forflyttelse/afsked.
Aktuelt berører normeringen 6 ansatte ved 
skolerne, fordelt med 2 på Skuldelev skole 
og 4 på Marbækskolen, hvor langt den stør
ste del af nedgangen af timetallet finder 
sted.
På begge skoler skal der afskediges 2 lære
re. Endvidere overflyttes 2 lærere fra Maj—  
bækskolen til Skuldelev skole. Det er mu
ligt, at en lærer må arbejde på deltid.
Det har også indflydelse på antallet af 
de berørte lærere, at en lærer har fået 
bevilget orlov i næste skoleår.
Aftale med DLF omkring forflyttelse/afsked 
forhandles den 6/4 mellem ledende skolein
spektør og kreds 33 B.
Skolekommissionen har på sit møde den 28. 
marts 1989 anbefalet planen under forudsæt
ning af, at fælleslærerrådet ingen kommen
tarer har inden næste møde.
Kulturelt udvalg anbefaler på sit møde den 
3. apr il 1989 forslaget til normeringspla
nen for 1989/90.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 11.

fortsættes....
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Fortsat
april 1989 kulturelt udvalgs indstilling 
til byrådet med anbefaling.
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. Regnskab for dispositionssumstilskud for 
1987 til Skibby Bibliotek
j.nr. KF 21.00

90

Onsdag den 19, april Formandens
initialer:

1989
kl. 19.00

i byrådssalen

Bibliotekstilsynet anmoder om at få tilba- ~ 
gebetalt kr. 47.326,- for formeget udbeta- _ 
ling fra dispositionssummen for 1987.
Der søges om en tillægsbevilling på kr.
48.000, - i forbindelse med tilbagebetalin- “
gen. .
Ledende bibliotekar begrunder i skrivelse a:: 
22/3-89 hvorledes det formeget udbetalte 
tilskud er fremkommet. -
Kulturelt udvalg fremsender på sit møde den. 
3. april 1989 med anbefaling.
Der søges en tillægsbevilling på kr.
48.000, -, som finansieres over kassebehold--
ningen, konto 801 00 004-09 _
Økonomiudvalget fremsender i møde den 11. 
april 1989 kulturelt udvalgs indstilling
til byrådet med anbefaling. -
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. Ungdomsskbleplan 
J.nr. KF 18.01.00
Ungdomsskoleinspektøren fremsender forslag 
til rettelsesblad til ungdomsskoleplanen. 
Ungdomsskolenævnet har på sit møde den 14, 
marts 1989 anbefalet forslaget. 
Skolekommissionen har på sit møde den 28. 
marts 1989 anbefalet forslaget.
Kulturelt udvalg har på sit møde den 3. 
april 1989 anbefalet forslaget. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den 11. 
april 1989 kulturelt udvalgs indstilling 
til byrådet med anbefaling.



Forslag til ungdomsskolevirksomhed 
J.nr. KF 18.01.00
Ungdomsskolen fremsender forslag til ung
domsskolevirksomhed for skoleåret 1989/90. 
Ungdomsskolenævnet har på sit møde den 14. 
marts 1989 anbefalet forslaget. 
Skolekommissionen har på sit møde den 28. 
marts 1989 anbefalet forslaget.
Kulturelt udvalg fremsender på sit møde 
den 3. april 1989 med anbefaling. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den 11. 
april 1989 kulturelt udvalgs indstilling 
til byrådet med anbefaling.
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13. Revisionsberetning nr. 39 
J.nr. BK 00.OlKOl.

a) Kommunernes Revisionsafdeling fremsender 
beretning om afstemning af tilbagebeta
lingspligtig hjælp efter bistandsloven. 
Administrationens bemærkninger til revi- 
sionsber etningen vedlagt sagen.

b) Det er tidligere oplyst for økonomiudval
get, at revisionsafdelingen er anmodet om 
at foretage afstemningen for socialfor
valtningen, idet forvaltningen ikke havde 
den fornødne kapacitet til dette arbejde. 
På den baggrund har Kommunernes Revisi
onsafdeling fremsendt regning på denne 
afstemning på kr. 56.824 excl. moms. Der 
søges en tillægsbevilling på kr. 57.000, 
som foreslås finansieret over kassebehold
ningen konto 801 00 004 09. 
Økonomiudvalget den 11. april 1989:
a) : Fremsendes til byrådet med anbefaling
b) : Fremsendes til byrådet med anbefaling
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EF-valget den 15. juni 1989 
J. nr. BK 84.07
I henhold til Indenrigsministeriets be
kendtgørelse nr. 526 af 25. august 1988 
skal der afholdes valg af danske repræsen
tanter til Europa-Parlementet torsdag den 
15. juni.
Valget afvikles i lighed med tidligere 
i Skibby Idrætshal samt på Ferslev og 
Skuldelev skoler.
I den forbindelse skal byrådet tage stil
ling til følgende:
1) Valg af 2 repræsentanter til opstil

lingskredsens valgbestyrelse. Da borg
mesteren udgør det ene medlem, er det 
A + T, der skal vælge det andet.

2) Valg af 2 stedfortrædere for disse.
3) Udpegelse af valgstyrere på de enkelte 

afstemningssteder.
Der skal udpeges mindst 5 og højst 9 
valgstyrere for hvert afstemningssted. 
Forslag vedlægges.

4) Valg af formand for valgstyrerne på 
hvert afstemningssted.

5) Valg af tilforordnede vælgere på de 
enkelte valgsteder.
I lighed med tidligere valg foreslås 
det, at lokale partiforeninger, der 
ikke har repræsentation i byrådet (Det 
radikale Venstre, Danmarks kommunistis
ke Parti og Fremskridtspartiet) tilby
des en plads som tilforordnet.

6) Godkendelse af, at 2 repræsentanter 
fra administrationen, der også er udpe
get som tilforordnede vælgere, kan vir-

kl. 19.00
i byrådssalen
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Fortsat * i
ke som stemmemodtagere for vælgere på 
plejehjemmene og for vælgere, der har 
fremsat begæring om at afgive stemme
i eget hjem.

Det kan tilføjes, at den tidligere adgang 
til at holde middagslukning mellem kl.
13 og 15 på afstemningsstederne er ophæ
vet .
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15. Venteliste til dagplejen 
J.nr. SF 16.02.01.
Anders Clausager, SF har i skrivelse af 
10/4-89 anmodet om optagelse af følgende 
punkt:

TJaguyar----------------------- ---------- '-------------- tsiau n r --------------------96
Onsdag den 19. april Formandens
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"På baggrund af den seneste tids annoncer 
angående dagplejepladser i lokalaviserne 
ønskes en redegørelse for udviklingen på 
ventelisten til dagplejen, herunder også:
- Hvilke retningslinier gælder for til

deling af pladser i dagplejen?
- Hvor mange på ventelisten havde aktu

elt behov grundet forældrenes arbejde?
- Hvor mange er der derudover på vente

listen, og hvilke uopfyldte behov er 
der her tale om?

- Hvor mange af dem, der har søgt plads 
i de kommende måneder, har søgt på 
grund af begge forældres arbejde?"
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Socialforvaltningens redegørelse til 
spørgsmålene vil blive fremlagt i sagen 
mandag eftermiddag.
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Udpegelse af voldgiftsmand 
J.nr. BK 00.01A23.
Frederiksborg Amt anmoder i skrivelse af 
5. april 1989 om indstilling af voldgifts
mand for 17. retskreds (Frederikssund) 
i tvistigheder angående handel med husdyr 
for femåret 1. juli 1989 til 30. juni 
1994.
Amtet oplyser, at den valgte skal have 
praktisk kendskab til handel med husdyr 
og tilføjer, at enhver voldgiftsmand skal 
fratræde sit hverv med udgangen af den 
måned, i hvilken han fylder 70 år, hvor
for beskikkelse af personer over 65 år 
kun undtagelsesvis bør finde sted.
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1. Kommunens økonomi
Til efterretning for byrådet.
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2. Byggemodning Hanghøj Industri, 3. etape. 
Ny vandforsyning for genbrugscentret
J. nr. TF 13.06.00P20
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3. Detailkloakering, Hanghøi Industri, 3. 
etape.
Journal nr. TF 13.06.00G01
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4. Bedømmelse ved tjenestemandsansættelse 
J.nr. Personalesag.
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Ansættelse af vakancevi kar(ikke-tjeneste- 
mands-ansat børnehaveklasseleder)
J.nr. KF 81.03
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6. Meddelelser

Orientering om ændring i postmesterembe 
det på Skibby posthus.
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6. Fortsat


